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Substantivele numărabile și nenumărabile 

Substantivele numărabile 

 Pot avea forma de singular sau plural și sunt folosite pentru lucruri individuale pe care le putem 

număra: 

In our family we have a cat and two dogs. 

 La singular pot fi precedate de a/an sau one sau de determinanți ca: this/that, each, every: 

A human being has two hands. Each hand has a thumb and four fingers. 

 La plural pot fi precedate de numerale sau determinanți ca: some, any, many (a) few, no 

these/those: 

There are a few teenagers in the room but no children. 

Substantivele nenumărabile: 

 Sunt substantive care nu se pot număra și denumesc lucruri care nu se pot divide în părți 

separate: 

We use gas for cooking and electricity for heating. 

 Sunt folosite cu verbul la singular și pot fi precedate de determinanți ca: some, any, no, much, 

this/that: 

“Is there any coffee left?” “No, but there’s some tea.” 

Notă: a/an, one, each și every nu se folosesc cu substantive nenumărabile. 

 Pentru a ne referi la o anumită cantitate dintr-un substantiv nenumărabil folosim o construcție 

care include un substantiv numărabil + of: 

a jug (cană, ulcior, carafă) of water, two cups of tea, a loaf of bread, three slices of toast, twenty 

litres of oil 

Notă: unele substantive care sunt nenumărabile in limba engleză pot fi numărabile în alte limbi: 

accommodation, advice, applause, baggage, behaviour, bread, chaos, damage, equipment, fruit, 

furniture, homework, housework, information, knowledge, luck, luggage, money, news, permission, 

progress, rubbish, scenery, shopping, toast, traffic, travel, traffic, weather, work 

Substantive care pot fi și numărabile și nenumărabile 

 Would you like some chocolate? (substanța comestibilă în general) 

There are two chocolates left in the box. (articole individuale) 

 French people love wine and cheese. (aceste substanțe în general) 

France has many different wines and cheeses. (produse individuale) 

 I don’t eat lamb or chicken. (feluri generale de carne) 

I’m going to roast a chicken tonight. (o pasăre întreagă) 

I love lambs and chickens. (animalele) 

 Coffee is expensive here. (felul acesta de băutură) 

Can I have two coffees, please? (cești cu cafea) 

 People are crazy about sport. (domeniul general de activitate) 

Football is a great sport. (una dintre multele activități sportive) 
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Grupele de substantive nenumărabile includ: 

 Nume de materie: apple juice, butter, sugar 

 Materii de studiu: Chemistry, History, Maths 

 Nume de sporturi: football, rugby, cricket 

 Nume de limbi: Italian, Arabic, Japanese 

 Nume de boli: chicken pox (vărsat de vânt), malaria, tuberculosis 

 Nume de fenomene naturale: rain, snow, mist (ceață) 

 Substantive colective: luggage, money, furniture 

 Alte substantive: accomodation, anger, luck 

 

Articolul nehotărât a/an 

Se folosește: 

 cu substantive când ne referim la ceva în general (înseamnă any one) sau pentru prima data: 

Have you got a bicycle? (orice fel de bicicletă) 

He is a good gymnast. (unul dintre mulți alții) 

Bob has got a car and a bike. The car is green and the bike is blue. 

 când ne referim la slujba/funcția cuiva sau când spunem ce este cineva/ceva: 

She used to be a hotel receptionist. 

Mary is an engineer. 

It is a cat. = Este o pisică. 

 cu sensul de unul/una: 

I have a sister and two brothers. 

 a se folosește cu substantivele care încep cu sunet consonantic: 

a union, a house 

 an se folosește cu substantivele care încep cu un sunet vocalic: 

an hour, an army 
 

Articolul hotărât the 

Se folosește: 

 cu substantive cand ne referim la ceva anume; lucrul este identificat în comunicare sau a fost 

menționat înainte: 

Where’s the furniture we ordered last week? (identific mobila la care mă refer) 

We ordered a table and six chairs. The chairs have arrived but the table hasn’t. 

We’re meeting at the café later. (știi ca care cafenea mă refer – la cea la care mergem întotdeuna) 

Bob has got a car and a bike. The car is green and the bike is blue. 

 când ne referim în general la unele locații geografice, de ex.: the beach, the coast, the mountains, 

the road: 

We’re spending a fortnight in the mountains, but I’d prefer to be somewhere on the coast. 
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 cu nume de instrumente muzicale: 

He’s learning to play the guitar. 

 când ne referim la transportul public și la alte servicii în general: 

You can take the train to Edinburg. 

Have they contacted the police? 

 cu adjective folosite ca substantive pentru a desemna anumite grupuri/categorii de oameni: the 

rich, the poor, the living, the dead, the blind, the deaf, the unemployed: 

There’s a growing gap between the rich and the poor. 

 cu substantive unice: the sun, the Earth 

 cu nume de publicații (the Guardian), de cinema (the Odeon), de teatre (the Empire), de 

muzee/galerii de artă (the Louvre), de nave (the Marie Celeste), de organizații (the United 

Nations) 

 cu nume de râuri (the Thames), de arhipelaguri (the Seychelles), de lanțuri muntoase (the Alps), 

de deșerturi (the Sahara), de oceane (the Atlantic), de canale maritime (the Panama canal), de 

țări când includ cuvinte ca States, Kingdom, Republic (the UK), nume sau substantive cu 

prepoziția of (the Houses of Parliament), cu termeni gografici ca: the Antarctic/Arctic/equator, 

the North of Ireland, the North/East/South/West 

 cu nume de familii (the Browns) și naționalități care se termină în -sh, - ch sau -ese (the French); 

alte nume de naționalități pot fi folosite cu sau fără the (the Egyptians/Egyptians) 

 cu titluri de noblețe (the Queen, the President), dar NU cu titluri care includ un nume propriu 

(Queen Victoria) 

 cu adjective/adverbe la superlativ (the best film I have ever seen), DAR când most este urmat de 

un substantiv nu primește the: Most people enjoy going to the cinema. 

 cu cuvintele: day, morning, afternoon și evening: It was early in the morning when they left. DAR: 

at night, at noon, at midnight, by day/night 

 cu perioade/evenimente istorice (the last Ice Ace, the Vietnam war), DAR World War I 

 cu cuvintele only, last și first folosite ca adjective: She was the only one who didn’t come. 

 cu cuvintele: station, cinema, theatre, library, shop, coast, sea(side), beach, contry(side), city, 

jungle, world, ground, weather: Let’s go to the cinema. 

 

Articolul the nu se folosește: 

 cu substantive la plural și cu substantive nenumărabile când vorbim despre ceva în general: 

Cats chase mice. 

Planes are a safe means of transport. 

Pollution is ruining our towns and cities. 

Tea is a very popular drink. 

 cu substantive proprii: Ann works as a librarian. 

 cu nume de sporturi, jocuri, activități, zile, luni, sărbători, culori, băuturi și mese: We had dinner 

with the Smiths on Friday. 

 cu nume de limbi, dacă nu sunt urmate de cuvântul language: Bob speaks Polish, French and 

English fluently. DAR The French language is spoken in parts of Canada. 
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 cu nume de țări care nu includ cuvintele State, Kingdom sau Republic: Germany, India, Australia; 

dar sunt câteva excepții: the Netherlands, the Gambia, the Vatican 

 cu nume de străzi (Oxford Street, Penny Lane) DAR: the M6, the A42, piețe (Trafalgar Square), 

poduri (London Bridge) DAR the Golden Gate Bridge, parcuri (Hyde Park), gări (Euston, King’s 

Cross), munți (Mount Everest), insule (Crete), lacuri (Lake Baikal) și continente (Asia) 

 cu nume de reaturante, magazine, bănci, hoteluri etc care sunt denumite după oamenii care le-

au fondat: Harrods, Mario’s Restaurant 

 cu cuvintele home, mother, father când vorbim despre propria noastră casă/ proprii nostri părinți 

 cu by+mijlocul de transport (bus/ferry/train/car etc): We travelled to Paris by train. 

 cu nume de boli: He’s got chicken pox (vărsat de vânt). DAR flu/the flu, measles/the measles 

(pojar), mumps/the mumps (oreion) 

 în anumite expresii care se referă la un tip de loc sau instituție, dar nu la unul anume: 

Did you go to university? 

What did you do in class today? 

 cu alte expresii similare: 

be in / go to church, court, hospital, prison, bed 

be at / go to sea, school, university, college, work 

be at / go home 

 

 

 

 


